
PROTOKÓŁ NR XXIII/2012 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 27 września 2012 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
Radna nieobecna: Anna Jadwiga Rosińska -Dolik 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Wojciech Smoliński 
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Radca Prawny Karolina Kaszuba  
Pracownicy urzędu oraz goście ( lista obecności, jako załącznik nr 2). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 10 00. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył obrady wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XXIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Witając wszystkich radnych, pracowników urzędu oraz gości.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował do obecnych na sesji pytanie w 
sprawie ewentualnego wniosku o zmianę porządku obrad. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród poinformował, iż wnosi o 
wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały nr 12 w sprawie przyznania 
pomocy finansowej dla Powiatu Trzebnickiego. Projekt uchwały został omówiony 
przez komisje Rady Miejskiej. 
Radni nie wnieśli innych wniosków do porządku sesji.    

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie porządku obrad ze 
zmianą zgłoszoną przez Pana Roberta Lewandowskiego Burmistrza Gminy Żmigród. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie ( 13 głosów „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnych o podanie kandydatur 
na Sekretarza sesji Rady Miejskiej. 
Radna Joanna Maria Kantor zgłosiła kandydaturę Radnego Damiana 
Sułkowskiego.  
Radny Damian Sułkowski wyraził zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 12 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali Radnego Damiana 
Sułkowskiego Sekretarzem obrad. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
Podjęcia uchwał: 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie podziału gminy na stałe obwody głosowania, 
ustalania ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku.   
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  



Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 
             1 głosem „wstrzymującym”  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.161.2012 
Projekt uchwały nr 2 w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Żmigrodzie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku.   
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 
             1 głosem „wstrzymującym”  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.162.2012 
Projekt uchwały nr 3 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla północno-
wschodniej, części miasta Żmigród uchwalonego uchwałą nr III/21/10 Rady 
Miejskiej w Żmigrodzie z dnia 30 grudnia 2010 r. ( Dz. Urz. Woj. Dol. z dnia 10 
marca 2011 r., Nr 55, poz.721), 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku.   
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 13 głosami „za”),  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.163.2012 
Projekt uchwały nr 4 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla południowo 
wschodniej, części miasta Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku.   
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 13 głosami „za”),  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.164.2012 
Projekt uchwały nr 5 w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Żmigrodzie nr 
0007.XXII.159.2012 z dnia 10 sierpnia 2012 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla zachodniej części miasta Żmigród zatwierdzonego uchwałą Rady Miejskiej 
w Żmigrodzie nr III/19/10 z dnia 30 grudnia 2010 r. ( Dz. Urz. Woj. Dol. z 10 
marca 2011 r. Nr 55, poz.720). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku.   
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 13 głosami „za”),  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.165.2012 
Projekt uchwały nr 6 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie w ramach programu PROW zadań inwestycyjnych w Banku 
Gospodarstwa Krajowego w Warszawie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że projekt uchwały został 
omówiony i skierowany na sesję bez wniosków.  
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 13 głosami „za”),  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.166.2012 
Projekt uchwały nr 7 w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że projekt uchwały został 
omówiony i skierowany na sesję bez wniosków.  
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 13 głosami „za”),  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.167.2012 
 

Radna Patrycja Augustyniak –Seredyńska przybyła na sesję.  
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i przyjęły wniosek wniesiony przez Radnego Józefa Łysikowskiego 
za ustaleniem górnej stawki za odbiór odpadów komunalnych z terenu nieruchomości 
w granicach gminy Żmigród w wysokości 130 zł netto /m3 ( propozycja była 150 zł 
netto /m3).Komisja Socjalna, Komisja Rolna i Komisja Przemysłu skierowały projekt 
uchwały na sesję z przyjętym wnioskiem  
Komisja Budżetu nie skierowała projekt uchwały na sesję z przyjętym wnioskiem. 
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie wniosek, który został 
przyjęty przez wszystkie komisje. 
Wniosek w sprawie ustaleniem górnej stawki za odbiór odpadów komunalnych z 
terenu nieruchomości w granicach gminy Żmigród w wysokości 130 zł netto /m3.  
Został przyjęty 7 głosami „za”, 4 głosami „przeciw”, 3 głosami „wstrzymującymi”. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały wraz z przyjętym 
wnioskiem pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 7 głosami „za” 
           5 głosami „przeciw” 
                             2 głosami „wstrzymującymi 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.168.2012 
Projekt uchwały nr 9 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2012 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku.   
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”),  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.169.2012 
Projekt uchwały nr 10 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 rok 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że projekt uchwały został 
omówiony i skierowany na sesję bez wniosków.  
 Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”),  



Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.170.2012 
Projekt uchwały nr 11 w sprawie przejęcia od Powiatu Trzebnickiego 
utrzymania dróg powiatowych na terenie Gminy Żmigród.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że projekt uchwały został 
omówiony i skierowany na sesję bez wniosków.  
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”),  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.171.2012 
Projekt uchwały nr 12 w sprawie przyznania pomocy finansowej dla Powiatu 
Trzebnickiego  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosku.   
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 13 głosami „za”),  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XXIII.172.2012 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i sprawozdań. 
Burmistrz Robert Lewandowski złożył informację za okres od 28.06.2012 r. do 
27.09.2012 r. Podjętych zostało 16 zarządzeń. 
1. w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na 

okres do 30 września 2015 r. następujące nieruchomości gruntowe stanowiące 
własność Gminy Żmigród: 

 obręb Dębno działka nr 25 AM 1 o pow.0.05 ha na rzecz Adama 
Kochanowskiego, 

 obręb Laskowa działka nr 21/2 AM 1 o pow.0.21 ha na rzecz Marty i 
Roberta Herman, 

 obręb Powidzko działka nr 162/2 AM 1 o pow. 0.17 ha – na rzecz Tadeusza 
Rudnickiego, 

 obręb Przedkowice -1/3 części działki nr 91/1 AM 1 o pow. 0.17 ha na rzecz 
Elżbiety i Grzegorza Rychlickich  

2. trzy zarządzenia w sprawie sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego 
nieruchomość zabudowaną, stanowiącą własność Gminy Żmigród, położone w 
obrębie: 

 Laskowa w granicy działki nr 90 AM 1 o pow.0.0172 ha, 

 Borek w granicy działki nr 135 AM 1 o pow.0.02 ha, 

 Powidzko w granicy działki nr 206 AM 1 o pow.0.0348 ha, 
3. w sprawie zmian do Regulaminu Organizacyjnego Miejskiego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Żmigrodzie,  
4. w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej dla Pani Marty Hołowickiej 

nauczyciela języka angielskiego Gimnazjum im. Macieja Rataja w Żmigrodzie 
ubiegającej się o awans na stopień nauczyciela mianowanego,  

5. w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla członków Komisji będących ekspertami z 
listy ogłoszonej przez MEN wymienionych w Zarządzeniu Burmistrza Gminy 
Żmigród z dnia 6 lipca br. za udział w posiedzeniu na kwotę 230, -zł do 
rozpatrzenia wniosku Pani Marty Hołowieckiej, 

6. w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i paragrafami w budżecie 
Gminy Żmigród na 2012 r. 

7. w sprawie sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego nieruchomość 



niezabudowaną, stanowiącą własność Gminy Żmigród, położoną w obrębie 
Laskowa w granicy działki nr 28/1 AM 1 o pow. 0.91 ha, 

8. w sprawie przeznaczenia do oddania w użytkowanie wieczyste w drodze 
bezprzetargowej udział wynoszący 1580/10000 części ( 15,80%) w działce nr 
27/11 AM 11 o pow.84 m2 obrębu Żmigród, zabudowanej budynkiem 
wielolokalowym na rzecz właścicieli lokalu użytkowego nr 1a. 

9. dwa zarządzenia w sprawie sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego lokali 
użytkowy położony w Żmigrodzie: 

 przy ul. PKWN 38/1a oraz oddać w użytkowanie wieczyste udziału w 
wysokości 0,1084 w działce nr 26/3 AM6,  

 przy ul. Wrocławskiej 14/1a oraz oddać w użytkowanie wieczyste udziału w 
wysokości 0,1503 w działce nr 40/3 AM 13, 

10. siedem zarządzeń w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie 
bezprzetargowym na rzecz najemców lokale mieszkalne w Żmigrodzie przy 
ulicach: Poprzecznej 3/2, Mickiewicza 3/2, PKWN 19/1c, PKWN 37/2, Stefana 
Batorego 8/7,Adama Mickiewicza 31/3,Szkolnej 2/5, wraz z oddaniem w 
użytkowanie wieczyste procentowego udziału w gruncie, 

11. w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz dzierżawcy garaż w 
Żmigrodzie przy ul. 23 Stycznia 5-7-9/12( nr garażu) wraz z oddaniem w 
użytkowanie wieczyste procentowego udziału w gruncie,  

12. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ograniczonego nieruchomość 
położoną w obrębie Żmigrodu w granicach działki nr 31/12 AM 7 o pow.56 m2.  

13. w sprawie nabycia na rzecz Gminy Żmigród od Bronisława Gendosz, Krystyny 
Gendosz i Zofii Gendosz prawo własności gruntu działki nr 3/42 AM 19 o 
pow.0,0053 ha za cenę 2911, -zł  

14. w sprawie sprzedaży w trybie przetargu nieruchomość niezabudowaną 
stanowiącą własność Gminy Żmigród w granicy działki nr 8/24 AM 16 o 
pow.1,4009 m2, 

15. w sprawie sprzedaży w trybie przetargu lokal mieszkalny położony w 
Żmigrodzie przy ul. Poznańskiej 4/3 wraz z przynależnościami. 

Inne informacje: 
Pan burmistrz Robert Lewandowski omówił temat zadania –budowa kanalizacji, które 
jest realizowane na terenie miasta i należy do zadań trudnych. Na dzień dzisiejszy 
zostało wykonany 55% prac ( 11 km kanalizacji) i zostało jeszcze do wykonania ok.9 
km kanalizacji. Od wtorku ( 25 września br.) rozpoczęły się prace związane z 
odtwarzaniem dróg, a więc położeniem masy asfaltowej. Prace rozpoczęły się od ul. 
Kolejowej i ul. Poznańskiej. Pan burmistrz zwrócił się do wszystkich o cierpliwość, 
ponieważ nie ma innego wyjścia. Roboty na terenie miasta powinny zostać 
zakończone na przełomie maj-czerwiec 2013 roku.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Interpelacji i zapytań. 
Radny Jan Gmyz zwrócił się z zapytaniem do Pana Burmistrza. Radny 
poinformował, że do Niego zwróciła się mieszkanka Sań, iż w trakcie koszenie trawy 
szerszeń użądlił koszącego, aż trafił do szpitala. Po interwencji u strażaków 
usłyszała, że kiedy zakupi środek na szerszenie, straż unieszkodliwi gniazdo. Radny 
dodał, że gniazdo znajduje się przy drodze gminnej, którą chodzą dorośli i dzieci. 
Radny Damian Sułkowski zwrócił się do Pana burmistrza Roberta Lewandowskiego 
o wystosowanie pisma do PGK „Dolina Baryczy” w imieniu mieszkańców w sprawie 
przesunięcia terminu wnoszenia opłaty planistycznej za podłączenie do kanalizacji do 
czasu ukończenia kanalizacji na terenie miasta. 



Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że pismo w sprawie przesunięcia 
terminu wnoszenia opłaty planistycznej za podłączenie do kanalizacji zostanie 
wysłane do PGK „Dolina Baryczy”. 
Burmistrz Rober Lewandowski w odniesieniu do zapytania radnego Jana Gmyza 
wyjaśnił, że straż nie może interweniować w miejscach niepublicznych. 
Radny Jan Gmyz wyjaśnił, że gniazdo szerszeni jest przy drodze publicznej – 
gminnej. 
Sołtys sołectwa Sań dodała, że została zapewniona przez straż, iż po zakupieniu 
środka na szerszenie straż przyjedzie zlikwidować gniazdo. 
Radny Dariusz Gierus w sprawie złego stanu drogi łączącej Niezgodę z Rudą 
Żmigrodzką, której remont został niedawno wykonany. Radny zapytał czy droga ta 
jest na gwarancji, a jeżeli tak, to niech wykonawca wykona potrzebne naprawy. 
Burmistrz Rober Lewandowski poinformował, że pracownicy urzędu są po 
rozmowach z wykonawcą drogi. Możliwe, że prace naprawcze na drodze zostaną 
przeprowadzone w najbliższy weekend, jeżeli będzie odpowiednia pogoda. 
Radni nie wnieśli innych Interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący Rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Wolnych wniosków. 
Radny Leszek Kraszewski zwrócił się do Pana burmistrza. W związku z 
zainteresowanie i wykupem działek leżących w strefie. Należy zastanowić się i 
wydzielić inne tereny, które mogłyby zostać włączone w obszar podstrefy.  
Radny Jan Gmyz powiedział, że nie otrzymał wyjaśnienia w sprawie szerszeni. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że temat szerszeni zostanie załatwiony z 
Panią sołtys. 
Radny Rafał Zagórski odniósł się do głosowania radnych nad uchwałą w sprawie 
odpłatności za śmieci. Radny dodał, że jest zbulwersowany postawą radnych przy 
głosowaniu. Projekt uchwał był omawiany na komisji i wniosek, który złożył Pan 
radny Józef Łysikowski otrzymał tylko 1 głos przeciw( na komisjach wniosek 
Radnego Józefa Łysikowskiego otrzymał po 1 głosie „przeciw ”na komisji: budżetu, 
rolnej i przemysłu). Radni doszli do wniosku, że podwyżka jest nieunikniona. 
Poproszono o uzupełnienie o informację związaną z kosztami firmy LECH-MET. 
Informacja została przekazana radnym przed sesją.  Dlaczego radni, którzy na 
komisji głosowali na „tak” dziś głosują „przeciw”. Radny, który głosował przeciw 
powinien wstać i powiedzieć, dlaczego dziś jest przeciw uchwale. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że każdy radny ma prawo 
zmienić zdanie.  Takie uwagi nie powinny być kierowane do radnych, którzy byli 
przeciw. 
Radny Rafał Zagórski powiedział, iż może jego wypowiedź zostanie źle odebrana, 
może po sesji powinien zapytać radnych, dlaczego tak głosowali.  Kontynuując temat 
radny powiedział, iż postanowił zadać to pytanie na sesji. Dlaczego dziś radny nie 
wstał i nie powiedział, dlaczego jest przeciw uchwale, Radny dodał, że on tego nie 
rozumie, jak dwa dni temu można były być na tak, a dziś przeciw. Jeżeli radny 
zmienił zdanie to powinien wstać i powiedzieć, dlaczego.  
Radna Joanna Kantor powiedział, że ona na komisji jak i na sesji głosowała 
przeciw.  
Radny Leszek Kraszewski wyjaśnił, iż na komisji radni zostali poinformowani o 
obowiązującym od 15 września br. planie sporządzonym przez Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska, który zakłada, że nowo wybudowane wysypisko śmieci w 
Marcinowie będzie wysypiskiem przejściowym, na które nie będzie można wozić 
śmieci. Plan zakłada dwa wysypiska, które są oddalone od Żmigrodu w granicach 



100 km jest to Rudna i miejscowość położona w rejonie Kątów Wrocławskich. W 
związku z tym podwyżka ceny za śmieci stała się nieunikniona. Radny zaapelował, 
aby wszystkie samorządy, które są zainteresowane tym, aby korzystać z wysypiska 
w Marcinowie powinny wystosować wniosek do sądu. cytat „To, co robi nasz 
parlament i rząd w polityce śmieciowej, to jakby nikt zadania domowego nie odrobił” 
Radny w swoim wystąpieniu nawiązał do stawek za śmieci, które będą w formie 
podatku. Rada będzie pracowała nad wysokością stawki, a mogą one wynieść ok.13 
zł na osobę. Będzie to dużym obciążeniem finansowym dla budżetu rodziny np. 
czteroosobowej. Radny zwrócił się do Pana burmistrza, aby wystąpił do innych 
wójtów i burmistrzów naszego powiatu z apelem o wysłanie informacji cytat:, „…że, 
nie jest tak dobrze, jak to się mówi w mediach”.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do Pana Burmistrza, aby w 
mediach lokalnych ukazała się informacja dla mieszkańców, że uchwała o 
odpłatności za śmieci jest konsekwencją czynników, na które gmina nie ma wpływu. 
Sołtys Sołectwa Żmigródek powiedziała, że jej zdaniem w dzisiejszej sesji powinien 
wziąć udział właściciel Firmy LECH –MET, która odbiera śmieci. Właściciel firmy 
LECH-MET będąc na sesji uzasadniłby wszystkim obecnym, dlaczego podwyżka za 
śmieci jest zasadna. Sołtys mając wiedzę, dlaczego wzrosła stawka za śmieci, łatwiej 
byłoby Im wytłumaczyć to mieszkańcom. 
Burmistrz Robert Lewandowski zapewnił, że informacja w sprawie nowej stawki za 
śmieci zostanie przedstawiona w Wiadomościach Żmigrodzkich i na stronie 
internetowe. Burmistrz w sprawie gospodarki odpadami powiedział, że jest to wolny 
rynek i można zakładać, że nasza firma lokalna jest najtańsza i głównie Ona tą 
gospodarką się zajmowała. Na terenie naszej gminy pięć firma ma zezwolenie na 
odbiór śmieci. Nie można zapraszać jednej firmy, należałoby zaprosić wszystkie pięć 
firm. Tę sytuację funduje nam ustawodawca, tak jak powiedział radny Kraszewski. W 
związku z nową ustawą, która mówi o regionalnych instalacjach, które w naszym 
wypadku najbliższe to Rudna Wielka i Rusku. W przypadku Firmy LECH-MET nie 
będzie możliwości składowania i sortowania odpadów na jego obiekcie, stąd też 
większe koszty, a wynika to z przepisów ustawowych. Od 1 lipca 2013 roku wejdzie 
ustawa śmieciowa.  Opłaty za śmieci będą liczone albo od zużycia wody na osobę, 
lub od ilości zajmowanych metrów mieszkalnych. Urząd będzie robił wszystko, żeby 
stawki były jak najniższe. Trzeba mieć świadomość, że będą wyższe niż są teraz,. 
Należy dążyć do tego, żeby odpady oddawały te rodziny, które odpadów nie oddają. 
W przyszłości każda rodzina będzie musiała płacić, będzie to forma podatku.Za 
osoby, które nie będą płaciły, gmina będzie płacić. Burmistrz dodał, że plusem tej 
ustawy jest to, że nie będą powstawały dzikie wysypiska, bo każdy będzie musiał 
zapłacić. Na dziś umów na oddawanie śmieci jest zawartych w 100%, a śmieci 
oddaje ok 70% mieszkańców, z którymi zostały podpisane umowy. Burmistrz Robert 
Lewandowski zapewnił, że w czasie spotkań z mieszkańcami będzie mówił na temat 
opłaty za śmieci. Burmistrz zaapelował do radnych i sołtysów, aby uświadamiali 
mieszkańców w tej tematyce. 
Radny Jan Gmyz, co z rodzinami wielodzietnymi, jak oni będą płacić za śmieci, 
kiedy nie mają na chleb. Radny Jan Gmyz dodał, że on głosował przeciw. 
Radny Henryk Bagiński zwrócił się do Radnego Zagórskiego. Radni inaczej 
zachowują się na komisjach, a inaczej na sesji. Panie radny wynika to z tego, że 
chcemy być traktowani poważnie. Jeżeli radni dostają materiały i przedstawia się 
Nam, że jedynie 150 zł bez żadnych danych, bo tak ma być. Prosiliśmy o 
przedstawienie kosztów, otrzymujemy dzisiaj przed sesją. Z informacji, które Radni 
otrzymali wynika, że firma LECH –MET jest jeszcze do tyłu.  Jesteśmy świadomi i nie 



chcemy podlizywać się naszym wyborcom, ale są to koszt, które nas dotykają i jest to 
nasza decyzja. Pan Burmistrz w temacie śmieci powiedział, że gmina będzie musiała 
zapłacić, a za śmieci nie zapłaci gmina tylko żmigrodzki podatnik. 
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi radnego 
Bagińskiego, powiedział, że mówił w imieniu podatnika żmigrodzkiego. Wolałby 
wdawać pieniądze na inne rzeczy, a nie na tych mieszkańców, którzy unikają 
płacenia i łamią prawo. 
Radna Joanna Kantor wyjaśniła, że jest bardzo rzadko na nie, ale czasem ma 
swoje zdanie. Na komisji przedstawiła swoje argumenty i byłam na nie. 
Radny Rafał Zagórski powiedział, że nie chce, aby jego wypowiedź została źle 
odebrana. Nie ma pretensji do radnych, że głosowali na nie. Mam pretensje o to, że 
w ciągu dwóch dni zmienili zdanie. Jeżeli radny zmienił zdanie to powinien 
powiedzieć, dlaczego. Jeżeli radny miał informację, że górna stawka może wynosić 
120 zł to powinien wstać i powiedzieć.  
Radny Damian Sułkowski, jeżeli wejdzie podwyżka za śmieci to dopiero w od 1 
styczniu 2013 r. Uchwała ta jest uchwałą prawa miejscowego i musi ukazać się w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego, a zacznie obowiązywać po 14 
dniach od jej ukazania.   
Radni nie wnieśli innych wolnych wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołów z ostatniej sesji nr XXI i XXII.  
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
Protokoły XXI i XXII został przyjęty jednogłośnie ( 14 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i komunikatów przewodniczącego: 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że na jego ręce Pan burmistrz 
Zdzisław Średniawski złożył informację o realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 
2011/2012, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów w szkołach podstawowych 
i gimnazjum, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz dodał, że kopia informacji zostanie 
przygotowana dla Przewodniczącego Komisji Socjalnej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, 
Kultury Fizycznej i Bezpieczeństwa Publicznego. Radny, który będzie chciał 
otrzymać kopię dokumentu zostanie ona mu przygotowana. 
Radny Józef Łysikowski poprosił o przekazanie jemy informacji w wersji 
elektronicznej. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zapewnił, że zwróci się w tej sprawie do Pani 
kierownik Ref. Ośw. Janiny Pastwik. Jeżeli otrzyma informację w wersji 
elektronicznej, to do radnych, którzy podali swój adres email informacja zostanie 
przesłana.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XXIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1115. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 


